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Jaarverslag VWG 2021 
 
 

1. Bestuur 
 
 
Bestuurssamenstelling 
Het bestuur was begin 2021 als volgt samengesteld: 
Voorzitter   Piet Spoorenberg vanaf 28 maart 2013 
Secretaris   Huub Casander vanaf 28 november 2013 
Penningmeester  Niek Wieringa vanaf 21 maart 2019 
Onderzoek en bescherming Vacant 
Activiteiten   Wouter Rohde vanaf 28 maart 2013 
Communicatie   Doortje van Dijk vanaf 19 maart 2020 
 
Kascommissie 
Lid    Juun de Boer vanaf 21 maart 2019 
Lid    Hugo Weenen vanaf juni 2020 
Lid    Wobbe Kijlstra  vanaf 25 maart 2021 
 
Dineke Sluijters Vogelfonds 
Lid    Joost Dijkstra vanaf 24 november 2011 
Lid    Feiko Prins vanaf 24 november 2011 
Lid    Hilde Veenstra vanaf 28 november 2013 
Helaas is Hilde in 2021 veel te jong overleden. 
Lid    Ton ten Velthuis  vanaf 24 november 2015 
Lid    Rien Rense vanaf 15 maart 2018 
 
Corona Corona Corona en nog eens Corona 
Het is een open deur, maar die moet hier toch even ingetrapt worden. De maatregelen in het kader van 
de corona-epidemie hebben vooral onze gezamenlijke activiteiten voor een belangrijk deel onmogelijk 
gemaakt. Vooral de bijeenkomsten in de infoschuur zoals de cursussen en lezingen en de gezamenlijk 
excursies in het veld hebben we voor het leeuwendeel moeten afgelasten c.q. uitstellen naar betere 
tijden. 
In maart hebben we de algemene ledenvergadering (ALV) noodgedwongen digitaal / schriftelijk 
uitgevoerd. Dit door instemming te vragen met het gevoerde beleid en beheer over 2019 en de plannen 
en begroting voor 2021. Evenals in 2020 was de respons behoorlijk groot (82 leden hebben hun inbreng 
geleverd). 
Het bestuur heeft haar vergaderingen vanaf maart, zoals zovelen, per video gedaan. Wel praktisch, maar 
gemiddeld minder leuk dan samen rond de tafel. 
Met de nodige aanpassingen kon het meeste onderzoekswerk in het veld wel gedaan worden. 
Ook kon individueel of in heel kleine groepjes nog veel in het veld genoten worden van onze natuur en 
vogels. De Korhaan redactie is er ondanks de belemmeringen in geslaagd om ook in 2021 weer vier 
prachtige edities van De Korhaan uit te brengen. 
We realiseerden ons, dat de lange periode met veel beperkingen niet bevorderlijk zijn voor het 
verenigingsgevoel en de onderlinge contacten. Maar we zagen het einde aan de tunnel en hebben dit 
met elkaar op 24 oktober gevierd met een oergezellig “openingsfestival” in “De Drie Dorpen”. Helaas 
blijkt de pandemie toch nog niet achter ons te en zijn we winter 2021/2022 wederom geconfronteerd met 
nieuwe beperkingen. 
En we kijken daarom, zoals zovelen, met nog meer hoop uit naar een 2022 waarin we beperkingen weer 
achter ons kunnen laten. 
 
Verenigingsadministratie 
Vanaf maart 2019 wordt de ledenadministratie verzorgd door Pieternel Vlasblom, de boekhouding door 
Gabe Langhout en is Niek onze enthousiaste penningmeester. 
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Helaas zijn er nog veel leden die niet via incasso betalen. Dit veroorzaakt veel extra werk voor de 
ledenadministratie en extra kosten voor de vereniging. Wij verzoeken iedereen daarom in te stemmen 
met automatische incasso door een mail te sturen naar ledenadministratie@vwggooi.nl. 
 
Bescherming van vogelbelangen 
Al jaren leeft de wens, om op het natuur / vogelbescherming werk meer coördinatie en continuïteit tot 
stand te brengen. Hierbij wordt vooral gedacht aan een groep leden rond dit thema, maar dat is tot op 
heden nog niet tot stand gekomen. Wel hebben de wetlandwachten, die als vrijwilligers van 
VogeIbescherming actief betrokken zijn bij Vechtplassen, Naardermeer, Gooi- en Eemmeer en 
Markermeer, de handen ineengeslagen. Tijdens het openingsfestival hebben ze zich gepresenteerd en 
een start gemaakt met het opbouwen van een netwerk binnen onze vogelwerkgroep. 
Sowieso wordt er door onze vogelwerkgroep veel gedaan aan vogelbeschermingswerk. Veel van het 
onderzoekswerk van de groepen binnen onderzoek en bescherming (Eempolder- en watervogeltellingen, 
broedvogelinventarisaties, roofvogel, ijsvogel, zwaluwen, nestkasten en vogelringprojecten) levert 
belangrijke gegevens en kennis op, die voor de bescherming van de vogels onontbeerlijk is. Daarnaast 
wordt ook direct aan soortbescherming gedaan door bijvoorbeeld het creëren en onderhouden van 
nestgelegenheid voor ijsvogels en zwaluwen (boeren-, huis-, oever- en gierzwaluwen) en 
nestkastbroeders. 
Ook meer gebiedsgericht wordt het nodige al gedaan. In de Eempolders wordt door een grote groep 
weidevogelbeschermers samen met boeren en Natuurmonumenten in een goede gebiedsgerichte 
samenwerking gepoogd de teloorgang van weidevogels te keren. 
In de natuurgebieden zijn we als vogelwerkgroep actief bezig met de plannen in en rond het Eemmeer 
(Dode Hond), Het voorland bij de Stichtse brug (“Blaricum aan Zee”), uitbreidingsplannen pretpark Oud 
Valkeveen, plannen voor verder exploiteren van de Gooimeer-kust en het gebiedsakkoord Oostelijke 
Vechtplassen. In deze vraagstukken werken we als vogelwerkgroep waar mogelijk samen met Vrienden 
van het Gooi en andere natuurorganisaties. Het gaat hier namelijk meestal om meer dan alleen het 
vogelbelang. De Vrienden van het Gooi zijn sterk in ruimtelijke, bestuurlijke en juridische vraagstukken 
en onze kennis over vogels kan daarbij aanvullend heel nuttig zijn. 
Daarnaast komen nogal eens vragen en meldingen bij onze vogelwerkgroep binnen voor advies over het 
ophangen van een nestkast, aantasting van vogelbelangen in een woonwijk, stadspark of buitengebied. 
Onze inbreng is steeds op ad hoc basis en daarbij slagen we er in een aantal gevallen niet in om (tijdig) 
leden te vinden, die hier wat in kunnen betekenen. 
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2. Onderzoek en bescherming 
 
Broedvogelinventarisaties 
De Werkgroep Broedvogels (coördinatie Dirk Prop en Piet Spoorenberg) inventariseert jaarlijks 
wisselende natuurterreinen in ons werkgebied. In 2021 waren dit de volgende gebieden: 

- Loenderveense Plassen (Waternet) 
- Bosje van Six  (Goois Natuurreservaat) 
- Schaep en Burgh, Boekesteijn en Bantam (Natuurmonumenten en Staatsbosbeheer) 
- Ankeveense plassengebied (Natuurmonumenten en Staatsbosbeheer) 
- Anna's Hoeve en Monnikenberg (Goois Natuurreservaat) 

 
Aan de inventarisaties droegen 30 waarnemers bij. De resultaten zijn beschreven in rapporten en de 
aantallen zijn vastgelegd in de database van Sovon. De rapporten zijn te downloaden op onze website 
www.vwggooi.nl 
De jaarlijkse bijeenkomst in december, waar de resultaten van het afgelopen broedseizoen worden 
gepresenteerd en plannen voor het volgend jaar worden besproken, is helaas niet doorgegaan vanwege 
de ingestelde Coronamaatregelen. 
 
 
Roofvogels 
De roofvogelwerkgroep kent de volgende activiteiten: 
Het inventariseren van broedende roofvogels in ons werkgebied. 
Het geven van voorlichting aan het publiek over roofvogels. 
Het opkomen voor het belang van roofvogels. 
Inventariseren betekent vanaf het einde van de winter (februari) op zoek gaan naar roofvogels in de 
bossen en de velden. Vooral tijdens de balts zijn roofvogels goed te lokaliseren. De nesten worden 
gevolgd en beklommen (door speciaal daarvoor opgeleide klimmers) om de legsels vast te stellen en in 
een later stadium de jongen te wegen, meten en ringen. Tot slot wordt bijgehouden of de broedsels 
succesvol zijn en waar mogelijk tellen we hoeveel jongen er uitvliegen. Door dit onderzoek naar de 
reproductie van de roofvogels kan inzicht verkregen worden in de ontwikkeling van de verschillende 
populaties. Indirect geeft het inzicht in verschillende ecosystemen. Roofvogels zijn namelijk, daar zij aan 
de top van een voedselpiramide staan, uitmuntende graadmeters voor de stand van de natuur. 
Waar dat tot onze mogelijkheden behoort geven we voorlichting (lezingen, interviews ed) om mensen 
meer bekend te maken met roofvogels en de rol die zij spelen in de natuur. 
Behalve een onderzoeksgroep zijn we meer en meer een actiegroep aan het worden. Dit uit noodzaak 
geboren: we voeren actie om voor roofvogels op te komen. 
Door de corona heeft de sociale kant van ons werkgroepleven nagenoeg stil gelegen; geen 
vergaderingen of ander bijeenkomsten ed. We hebben alleen in het veld heel hard gewerkt. 
 
Vogelringstation 
2021 was koud, guur en nat. Inschatting populatie broedvogels was moeilijk. Vanwege de corona was 
het niet mogelijk om buiten de CES opstelling nog extra netten op te zetten. Dat kwam doordat het aantal 
mensen dat aanwezig mocht zijn beperkt was.  De geschatte populatie broedvogels bij ons ringstation, 
die vanaf 2014 werd bijgehouden, kon voor het jaar 2021 alleen beoordeeld worden voor het CES gebied 
en niet daarbuiten. 
De aantallen gevangen vogels in het jaar 2021 liggen, met uitzondering van de mezen, beduidend lager 
dan in voorgaande jaren, vooral vanwege de aanhoudende regens. In die natte omstandigheden kon er 
in het belang van de vogels, en ook in dat van de medewerkers, niet gevangen worden. Weinig 
trekvogels, maar veel Sijzen en maar een Goudhaan 
Voor vragen over het ringstation of wanneer je een keer op bezoek wilt komen bij het ringstation kun je 
een mailtje sturen naar vrs.hetgooi@gmail.com 
 
IJsvogels 
Het ijsvogelbroedseizoen 2021 was een heel ander seizoen dan in 2020. Waren er in 2020 nog 98 paar 
ijsvogels als broedpaar vastgesteld, in 2021 waren het er ‘slechts’ 35 paar. In vergelijking met andere 
regio’s in Noord-Holland echter een hoog aantal. De achteruitgang van het aantal paartjes had alles te 

http://www.vwggooi.nl/
mailto:vrs.hetgooi@gmail.com
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maken met de toch wel strenge winter begin 2021. Heel veel water was bevroren. Ongetwijfeld zijn toen 
al veel ijsvogels door voedselgebrek dood gegaan. De klap werd echter nog groter doordat na de vorst 
er wekenlang een flinke koude wind was en er ook veel regen viel. Uiteindelijk waren er in 2021 65% 
minder ijsvogelbroedparen bekend dan in 2020. 
Opgemerkt werd dat bij een deel van de ijsvogels het broedseizoen verliep als in betere jaren. De 
baltsperiode, het leggen van eieren en het uitkomen van de jongen eind april of begin mei, er leek niets 
aan de hand. Bij andere ijsvogels werd baltsgedrag gezien maar daarna bleef het stil. Af en toe was er 
een ijsvogel bij de wand, maar tot broeden kwam het niet. In twee gevallen werd gezien dat adulte 
ijsvogels de nog kale jongen, die dood waren, uit het nest gooiden. De kans is groot dat dit komt door 
voedselgebrek. Hierbij kan gedacht worden aan het nog lange tijd koude water waardoor kleine visjes 
die de jongen nodig hebben, nog te diep in het water zaten en daarmee onbereikbaar voor pa of ma 
ijsvogel. 
Door het veel lagere aantal broedvogels bleven helaas ook de nestkasten van het broedbiologisch 
onderzoek ongebruikt. Er was dus niets te onderzoeken aan het aantal eieren of jongen. Toch was er 
weer een student van de Wageningen Universiteit beschikbaar die nu bij andere nesten op veilige afstand 
het gedrag om voedsel naar de jongen te brengen observeerde. Kern van dat gedrag was gericht op de 
vraag: “Zijn er verschillen in de frequentie van voedselaanvoer, enerzijds bij weer met weinig wind en 
geen regen, en anderzijds met (harde) wind en/of regen?” De conclusie was dat er nog te weinig data is 
verzameld om daar duidelijk conclusies aan te verbinden. Bij een eventueel vervolgonderzoek zou ook 
de watertemperatuur bij de locaties gemonitord moeten worden. 
 
Het aantal locaties met broedwanden is redelijk constant met circa 80 waarbij het ongeveer 125 wanden 
betreft. De IJsvogelwerkgroep telde eind december 72 leden. 
Vanwege de coronasituatie is er in 2021 helaas geen bijeenkomst geweest van de leden van de 
IJsvogelwerkgroep. Bij de monitoring speelde corona geen rol van betekenis. 
Nadere informatie over de IJsvogelwerkgroep Gooi en Vechtstreek bij de coördinator Jelle Harder, 
jelleharder@hetnet 
 
Zwaluwenonderzoek 
Dit jaar heeft Dick Jonkers zijn coördinerende rol in de zwaluwengroep overgedragen aan Han 
Westendorp. Hij zal dat doen met steun van Dick en Mieke Pieren Olijhoek. 
Er is overleg met SOVON om de telresultaten van onze vogelwerkgroep goed in hun systemen te krijgen. 
Huiszwaluwen: Er is gelukkig weer goed geteld. Bij een paar kolonies is de teller helaas gestopt. 
De zwaluwentillen: Leuk te vermelden is dat de til bij het Fletcher hotel bij de haven van Huizen stabiel 
succesvol is. En fijn dat het plan met de ouderwetse telefoonpalen gelukt is. 
Oeverzwaluwen: Het onderhoud aan de wanden is dit jaar beter aangepakt. Slechts een wand moet nog 
een jaar wachten op herstel. Dus kon er goed geteld en geringd worden. 
Boerenzwaluwen: In de Eempolder loopt met succes een experiment met nestgelegenheid onder 
bruggen. Hopelijk kan dat verder uitgewerkt worden. 
Gierzwaluwen: (we weten: alleen in naam zwaluw): Een moeilijke soort om te volgen. 
In Hilversum loopt nu een poging om samen met de gemeente te werken aan monitoring van “urbane 
soorten”. Waaronder de gierzwaluw! 
 
Nestkast onderzoek 
Dit jaar Parrewijn in Huizen als nieuw gebied met 39 kasten. In het broedseizoen 2020 zijn in ons 
werkgebied 1534 nestkasten gecontroleerd door 29 controleurs. Die telden samen 10538 eieren waarvan 
6789 jongen zijn uitgevlogen. Dit geeft een succespercentage van 64,4% wat wel matig is.  
Dit jaar had een heel koud voorjaar. Veel predatie door de boommarter en grote bonte specht.  
Het volledige verslag is te lezen op de website. 
De coördinatie werd dit jaar van Ronald Beskers overgenomen door Coby Jeninga, Henny Meulepas en 
Pieter Jan Hegebart. 
 
Eempoldertellingen 
Het is het afgelopen jaar weer gelukt om alle geplande tellingen uit te voeren. Dit ondanks de problemen 
die de Corona maatregelen veroorzaakten. Er zijn een aantal oplossingen gebruikt. Er is soms door één 
persoon geteld, soms zijn gebieden in twee stukken geteld en ook zijn enkele huisgenoten ingesprongen 
als extra teller. 
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Ook dit jaar zijn er weer vier artikelen over de resultaten in de Korhaan verschenen. Een geplande 
bijeenkomst van de tellers kon door de Corona problemen niet doorgaan. Aan het eind van het jaar 
hielden we een succesvolle actie om nieuwe tellers te krijgen. Het ziet er naar uit dat er voorlopig weer 
voldoende tellers zijn. 
 
Weidevogelnestbescherming 
Resultaten: Over het geheel zien we in 2021 in ons gebied een geringe daling ten opzichte van het 
seizoen 2020. 
Totaal aantal nesten en territoria in 2020 was 693 en in 2021 was dit aantal 631. Qua aantal een afname 
van 62 en is dan 8,93 %. Schommelingen tussen jaren zijn normaal. 
Over een periode van 4 jaren is er sprake van een stabilisatie of zelfs een redelijk grote stijging. Over de 
jaren 2018/2019 gemiddeld 578 nesten en territoria en over de jaren 2020/2021 zijn dat er 662. Een 
stijging van 14,5 %. Belangrijk ook te vermelden dat de predatie in het seizoen 2021 zeer laag was met 
13,8 % en dat cijfer is uiteindelijk van grote invloed op het aantal vliegvlug geworden kuikens. Rekening 
houdend met de lage predatiegraad (13,8 %) kunnen we spreken van een bijzonder goed resultaat. 
 
Er was een duidelijke aanwezigheid van vossen en wel minder hermelijnen. Ook soms vastgelegd op 
camera. De nodige acties ter preventie – waar mogelijk – worden genomen, o.a. via afschot en via het 
plaatsen van vossenrasters. In het gehele gebied Eemland werden 20 rasters rond plas dras situaties 
geplaatst. Dit jaar zijn er 10 in ons gebied Westelijk Eemland geplaatst. Het is de bedoeling dat op den 
duur rond meer plas-dras gebieden vossenrasters geplaatst zullen worden. Was ook een jaar van leren 
uit de opgedane ervaringen. 
 
Weersinvloeden: De lente was koud. De gemiddelde temperatuur kwam uit op 8,2 graden tegen 9,9 
normaal. Het was, mede door een kletsnatte meimaand, ook nat met gemiddeld 187 millimeter tegen 
154 millimeter normaal. De zon scheen vaker dan gebruikelijk. Gemiddeld over het land was de zon 579 
uur te zien tegen gebruikelijk 550 uur normaal. De lente was natter dan normaal en dat komt vrijwel 
geheel door de kletsnatte meimaand. Alle maanden bij elkaar leverden ongeveer 34 millimeter meer 
neerslag meer op dan gebruikelijk. Het verschil met lente 2020 was groot. Die lente was namelijk zeer 
droog. De genoemde weersomstandigheden hadden ook een invloed op het verloop van het 
broedseizoen. Door de kou en de langdurige natheid waren de bodem en de voedselomstandigheden 
niet echt goed in de maanden april-mei. Vogels zijn daardoor waarschijnlijk niet tot broeden overgegaan 
of hebben het broeden uitgesteld. Bij koud en nat weer moeten kievitkuikens langer bebroed worden. 
Door de lage temperaturen in de periode medio april tot medio mei was het voedsel (insecten zoals 
tweevleugeligen, kevers en bovengronds aanwezige regenwormen) van de kuikens niet of nauwelijks 
voorhanden. Dit betekent ook een lager aantal nesten in vergelijking met vorige jaren. In 2021 waren er 
277 nesten. In 2020 en 2019 waren dat er respectievelijk 354 en 299. Ook werden enkel andere 
nesten/territoria gevonden: 2 gele kwikstaart, 1 graspieper en 1 slobeend. De teruggang is met name bij 
de kievit en de grutto. Het kan wel zo zijn dat er bij het uitgesteld maaien en plas-dras situaties meer 
territoria waren zodat er wel in totaliteit compensatie plaatsvindt. In het algemeen zien we een 
verschuiving van het broeden van regulier land naar de plas-dras situaties. Als gevolg van de geschetste 
koude en natheid waren laat nog enkele nesten aanwezig en liepen er nog kuikens rond die nog niet 
vliegvlug waren. 
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3. Activiteiten 
 
Vogelherkenningscursus 
Ook in het voorjaar kon de cursus nog niet doorgaan  vanwege covid 19, helaas. 
Toch zaten we niet stil; er bleven zich nl. veel belangstellenden voor de cursus inschrijven dus er ontstond 
een soort stuwmeer. Om de druk een beetje van de ketel te halen zijn er in april/mei 2021 mini excursies 
georganiseerd voor de cursisten die in maart 2020 met de 2de cursus waren begonnen. Met 
ondersteuning van excursieleiders uit de poel van VWG ( Dick Jonkers, Juun de Boer, Han Westendorp, 
Antje van Slooten en Poul Hulzink) is het gelukt 6 groepjes van 4 cursisten te formeren die in deze 
periode 4 X met dezelfde excursieleider op stap zijn geweest. Het bleek een daverend succes! Daarnaast 
had het team aanvulling nodig dus er kwam een wervingsactie opgang die twee nieuwe leden opleverde 
nl. Andrea Rietbergen en Karen Dijkman. Na 1,5 jaar stilstand kon gelukkig de najaarscursus opgestart 
worden; beide nieuwe teamleden sprongen gelijk in het diepe en verzorgden tijdens de inmiddels 
gestarte najaarscursus een presentatie. Waarvoor hulde! 
Het team bestaat nu (najaar 2021) uit: Paul v.d. Poel, Roel Huizenga, Henk de Vendt, Peter Jansen, 
Mieke Pieren, Hans Booij, Bertus v.d. Brink, Andrea Rietbergen, Karen Dijkman en Francis Bakker. 
cursussen@vwggooi.nl 
 
Verdiepingscursus vogeldeterminatie 
In 2021 is er geen gelegenheid geweest om de resterende avond in te halen van de cursus uit 2020. Dit 
schuift door, hopelijk naar 2022. 
 
Excursies/Weekenden 
Het excursieprogramma heeft in 2021 grotendeels stilgelegen. In mei en juni zijn nog enkele excursies 
voor kleine groepen georganiseerd. Ook zijn 4 excursieleiders met een groep van 4 personen op pad 
gegaan, die op de wachtlijst staan voor de cursus vogelherkenning. Eind september kon het 
najaarsweekend wel doorgaan, op de grens van de ingang van het coronatoegangsbewijs. 36 leden 
hadden een geslaagd weekend op Terschelling. programma@vwggooi.nl 
 
Openingsfestival 24 oktober 
Net voor de zomer vatte het idee post om het afschalen van de coronamaatregelen te markeren met 
gezellig samenzijn met voor elk wat wils. Het was wachten tot de 1,5 meter regel mocht worden 
losgelaten maar toen was het zover op 24 oktober 2021: het VWG Openingsfestival. Onze uitwijklocatie 
‘de Drie Dorpen’ bood de mogelijkheid om een heus festivalprogramma te arrangeren. In de grote zaal 
werden lezingen gegeven, in de kleine zaal waren workshops. Ook waren er excursies naar Boekesteijn. 
Ruim 130 leden waren aanwezig en konden, dankzij het coronatoegangsbewijs, weer eens bijpraten. 
Helaas bleek het geen voorbode van verdere ontspanning maar een van de laatste weekenden van het 
jaar dat er evenementen georganiseerd konden worden. 
 
Buitenlandse reis 
Sinds 1998 organiseert de Commissie Buitenland elk jaar een meerdaagse vogelreis. Inmiddels zijn de 
meest uiteenlopende bestemmingen bezocht, waar soms  wel zestig VWG-ers naar toe vlogen. De reizen 
worden doorgaans  in het voorjaar gehouden. In het najaar is  er een reünie met foto-presentatie van de 
afgelopen reis, waar ook de bestemming van het volgende jaar bekend wordt gemaakt. 
De organisatie van de jaarlijkse buitenlandreis is een heel gedoe, maar het enthousiasme van  de 
deelnemers maakt het zonder meer de moeite waard. Het is namelijk zeer aantrekkelijk voor zowel de 
beginnende als de ervaren vogelaar. De opzet heeft altijd goed gewerkt, dus daar zouden we natuurlijk 
gewoon mee doorgaan! 
Maar toen kwam CORONA! 
In 2020 was er een prachtige reis naar de Extremadura voorbereid, maar  door Corona ging er zelfs geen 
vlucht naar Spanje. Een hele hoop werk voor niets; dwz het bleek nog een heel werk om de betalingen 
voor  tickets ed terug te krijgen.  
Dan was 2021 makkelijker. Er hoefden helemaal geen  voorbereidingen getroffen te worden. Corona 
heerste en maakte het zinloos om zelfs maar aan een buitenlandreis te denken.  
En ook voor 2022 kunnen  we niet optimistisch zijn. Zoals het er  nu uitziet hebben voorbereidingen geen 
zin. Daarom kijken we in februari/maart of het misschien toch mogelijk is “iets” te organiseren.  
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Dat zal dan geen reis per vliegtuig zijn, maar met eigen vervoer naar een dichtbij gelegen bestemming. 
In het Jaarverslag 2021 dus geen spectaculaire waarnemingen, en voorlopig geen spannende nieuwe 
bestemming in het  Jaarplan 2022. Van het afzeggen van de reis in 2020 hebben we geleerd dat het 
risico bestaat op niet-verhaalbare schade. Bovendien is er nieuwe regelgeving van kracht geworden op 
het organiseren van reizen. Daarom wil het Bestuur overleg over mogelijk nieuwe voorwaarden voor 
en/of opzet van onze buitenlandreizen. Als Commissie Buitenland  spreken we de hoop uit dat we na 
Corona gewoon weer elk jaar een buitenlandreis kunnen organiseren. 
Evert Constandse, Bertus van den Brink, Bert Roelofs buitenland@vwggooi.nl 
 
De lezingen in 2021 
Ook dit jaar hebben door de regelingen rond de corona-epidemie slechts één lezingavond kunnen 
houden. Op 21 oktober kwam Erik Kleyheeg van Sovon ons informeren over de resultaten van het Jaar 
van de Wilde Eend. Sinds de jaren ’90 is de Nederlandse broedpopulatie van de Wilde Eend met meer 
dan een kwart afgenomen. Onderzoek in 2015 naar de mogelijke oorzaken voor de achteruitgang leverde 
bovendien geen concrete aanknopingspunten. Een mogelijk relevante factor die door gebrek aan 
gegevens niet kon worden onderzocht, was de overleving van de kuikens. Tijdens het Jaar van de Wilde 
Eend in 2020 werd geprobeerd om kennishiaten zoals deze te vullen door onder meer een kuikenstudie 
met behulp van citizen science. Daarnaast werd op basis van een populatiemodel een 
gevoeligheidsanalyse gedaan om te verkennen welke factoren veel invloed hebben op de populatietrend 
van de Wilde Eend. Het blijkt dat de verbetering van de waterkwaliteit, waardoor op meer plaatsen het 
water helder is, de populatie snoek toeneemt, waardoor de predatiedruk veel hoger is geworden op de 
kuikens. Voorts is beschoeiing desastreus omdat de jongen dan moeilijker uit het water kunnen komen, 
wat nodig is om onder moedersvleugels weer op te warmen. 
De avond werd bezocht door 25 personen. lezingen@vwggooi.nl 
 
Fotografie 
Vanwege Corona was er sprake van een enigszins aangepast programma: 1. de avondbijeenkomsten 
waren digitaal behalve in de maanden oktober - november; 2. Er waren geen excursies in de eerste helft 
van het jaar; 3. Er is geen externe expert ingehuurd om een workshop te organiseren. Desalniettemin 
zijn het hele jaar door de volgende activiteiten uitgevoerd: 
 
Avond programma: 
11 februari   Beste foto’s van 2020 
11 maart   High key, low key en zwart-wit Presentatie door Johan Bosman 
8 april   Landschapsfotografie introductie over landschapsfotografie – Katinka 

Beelden van leden – vrije keuze 
20 mei  Beelden van leden in high key, low key en zwart-wit 
10 Juni  Beelden van leden met thema “lente” 
8 juli  Presentatie over Madagascar door Jaap Bikker en Ruud van Kappel 

Beelden van leden met het thema macro 
19 augustus Presentaties door leden van interessante gebieden van ons werkgebied 
9 september  Presentatie over flitsen in macrofotografie - Jos Ketelaar, Landschapsfoto’s van leden 
11 oktober  Presentatie over flitsen in de natuur fotografie door Roelof Molenaar 

Beelden van leden gemaakt in het Gooi 
24 november  Paddestoelen. Beelden van leden 
9 december Creatieve fotografie. Anders: abstracter, andere uitsnede, langere sluitertijden, 

bewogen beelden, dubbelopnamen, gemanipuleerde beelden etc. 
Excursies: 
Januari Pier van IJmuiden 
Mei  Leuvenumse bos – Jos Ketelaar 
Juni  Libellen bij de Muggenbult – Jurrien Uiterwijk 
Juni  Texel – Andrea Rietbergen 
Juli  Botanische Tuin – Hugo Weenen 
November Paddestoelen – Johan Bosman 
 
Workshops: 
Camera instellingen en optimaliseren belichting - Hugo Weenen 
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Projectmatig fotograferen - Hugo Weenen  
fotografie@vwggooi.nl 
 
Catering 
Wat zouden de lezingen, cursusavonden en vergaderingen zijn zonder koffie, thee, koek en iets te 
knabbelen. Al enkele jaren hebben we een enthousiaste groep die alle zorgen uit handen neemt van 
degenen die een activiteit organiseren of die een avond hun vogelverhaal gaan vertellen. Bij avonden in 
de infoschuur, verzorgt het team niet alleen de drankjes en de koekjes, maar opent ook de Infoschuur, 
zet de verwarming aan in de winter en vertrekt als laatste. De inkoop wordt ook door de groep gedaan. 
In 2021 konden we helaas maar weinig betekenen. Behalve bij het openingsfestival op 24 oktober in de 
Drie Dorpen te Ankeveen waar het voltallige team de handen vol aan had. 
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4. Communicatie 
 
Communicatie intern en extern 
Dit het afgelopen jaar heeft vooral in het teken gestaan van de online communicatie met de leden. Om 
de leden de connectie met de vereniging te laten houden, zijn er een tweetal projecten opgezet en 
uitgevoerd. Wouter Rhode heeft, na het succes in 2020, wederom een indrukwekkende serie van het 
‘Geluid van de dag’ gemaakt. Deze dagelijkse wintereditie (december 2020 – februari 2021) werd zeer 
goed ontvangen. Aansluitend op de wintereditie werden door Doortje van Dijk de Weekend Weetjes 
verstuurd, die (de naam zegt het al) iedere zaterdagochtend bij de lezers in de digitale brievenbus vielen. 
Zowel voor de lezers als de schrijvers en tekenaars van de weetjes voor herhaling vatbaar. 
Met behulp van Jos Meulman zijn er twee social media platforms opgezet: Instagram en Facebook. 
Facebook wordt inmiddels redelijk gevuld, maar het bereik is nog niet groot. Per post tussen de 25 en 
35 personen, waarvan de meeste leden van onze eigen vogelwerkgroep. Op Instagram wordt vooral 
door de Fotowerkgroep onze hashtag #vwggooi goed gebruikt, maar zijn de (twee) vwggooi en 
vogelwerkgroepgooi accounts nog leeg. 
Hanneke Cusell is begonnen met het interviewen van de (de DOENERS van de) werkgroepen. Deze 
interviews worden gepubliceerd in De Korhaan om zo de (nieuwe) leden te informeren wat onze 
werkgroepen allemaal dóen en leden te enthousiasmeren om méé te doen. De teksten zullen ook worden 
gebruikt om meer uniformiteit tussen de pagina’s van de werkgroepen op de website te creëren. 
Bezoekers kunnen zo in een oogopslag zien welke activiteiten er zijn en wat er nodig is om mee te 
kunnen doen. 
Verder is er een ‘digitale communicatieplank’ gemaakt waarop goede ideeën staan om de zichtbaarheid 
voor de vereniging vergroten. Deze is nog niet zichtbaar voor de leden. 
De wens tot een versterking en meer samenhang en afstemming tussen de verschillende communicatie 
vormen blijft gehandhaafd. De Korhaan, Nieuwsbrief en website waren ook dit jaar weer de belangrijkste 
communicatie- en informatiekanalen. In de aanloop naar het Openingsfestival, bleek dat van een groot 
aantal leden dat zich had ingeschreven voor de Nieuwsbrief, het emailadres níet bij onze 
ledenadministratie bekend was. Pieternel Vlasblom heeft veel werk verricht om alle reacties, na een 
oproep in de Nieuwsbrief, te verwerken in het ledenbestand. Nu kunnen we nog meer leden digitaal 
bereiken. De Werkgroepen haalden door hun uitstekende eigen perscontacten regelmatig de plaatselijke 
en regionale pers. communicatie@vwggooi.nl 
 
Promotiekraam 
Over het eerste deel van 2021 valt niet veel te vermelden. De basis cursus en Schaapscheerdersfeest 
in Blaricum gingen niet door, jammer. In de nazomer werd het beter. 
Op 18 september stonden we op de bijenmarkt in Bussum. Dat is een geweldige locatie en dit jaar was 
het, denk ik voor veel mensen de eerste markt in de buurt die doorging. Het was  heel druk en er werd 
veel verkocht. Het weer en de sfeer waren geweldig, ook wij achter de kraam genoten van deze dag. De 
opbrengst was meer dan we ooit hebben gehaald, nl €429. We hadden veel geïnteresseerde mensen 
aan de kraam, iedereen was de afgelopen tijd meer in Nederland gebleven en had de vogels in de natuur 
en de tuin bestudeerd. We hebben veel kunnen vertellen over de VWG , niet te verwarren met de 
vogelbescherming, en we hebben veel folders uitgedeeld, wat het oplevert weet je nooit. 
19 Oktober was in De Drie Dorpen de tweede cursusavond, waar we gewoontegetrouw staan. Het is 
altijd leuk om de nieuwe cursisten te helpen met het kiezen van een gids of ander vogelboek. 
24 oktober was het openingsfestival, waarvan iedereen dacht, dat het het begin zou zijn van weer een 
actief verenigingsleven. Helaas werd alles al weer snel stilgelegd. Het was leuk weer eens op een 
ledenavond te staan. Daar verkopen we geen gidsen en boeken, iedereen heeft die al genoeg, maar wel 
veel kleine dingetjes als cadeautje, kaarten en vogelspeldjes, voor totaal toch nog €220.  
Voor de bijenmarkt hadden we een betaalapparaatje aangeschaft, dit was wel nodig nu bijna niemand 
meer geld op zak heeft. Helaas, toen het in de middag erg druk werd, werkte het te traag. Over het 
algemeen is het wel heel handig. 
 Al met al hadden we toch nog een aardige omzet voor zo’n gebroken jaar van €846,00 Verder moet ik 
zeggen dat we een heel fijn team hebben, ik doe nooit voor niets een beroep op de anderen. Kitty, 
Femmy, Paula en Marjolein bedankt voor de hulp en gezelligheid! promotie@vwggooi.nl 
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De Korhaan 
In 2021 verscheen De Korhaan weer viermaal. In totaal (46+44+40+44) 174 bladzijden leesplezier. Het 
redactieteam bestaat uit acht leden. Doortje van Dijk en Jelle Hogenbirk vormen het ‘lay-out team’ waarbij 
Doortje de redactie vertegenwoordigt in het bestuur. Naast de vaste rubrieken van redactie en de 
voorzitter komen in elk nummer meestal de rubrieken de ‘Rode lijsters’, de boek- en 
rapportbesprekingen, ‘wat was interessant in andere vogelbladen’ en een vogelsoort uit de Eempolder 
aan bod. Vanwege de corona pandemie zijn er nauwelijks excursies en lezingen aangekondigd.  
In het eerste nummer (jaargang 55-1) een prachtig uitgebreid artikel over de Klapekster van Paul van 
der Poel. In de rubriek ‘Rode lijsters’ wordt de Draaihals en zijn voorkomen in het Gooi behandeld. Verder 
diverse kleine interessante vogelartikels en een stuk over illegale vogelvangst in het Gooi. De 
‘Vogeltreffers’ in dit nummer zijn verzorgd door Jurrien Uiterwijk. Verder een interessant artikel over de 
verwantschappen van Europese vogelfamilies. En een voorzetje voor de vogel van het jaar 2022 de 
Merel en een inkijk bij het vogelringstation op Oud Valkeveen. In het Eempolder artikel wordt de Grauwe 
Gans behandeld. 
In het zomernummer (jrg. 55-2) het laatste verslag van Dick Jonkers over de jaarlijkse broedgevallen van 
de Huiszwaluw in het Gooi. Na heel veel jaren geeft hij het stokje over aan Han Westendorp. Verder 
informatie over de Halsbandparkiet in ons werkgebied. De Vogeltreffers zijn ditmaal de beste vogelfoto’s 
van 2020. Het Eempolder artikel behandelt het voorkomen van de Wilde Eend. De mooie vogelfoto’s in 
de ‘Vogeltreffers’ zijn van Iwan Vermeij. 
In het herfstnummer (jrg. 55-3) wordt in de rubriek ‘Rode lijsters’ de Kwartelkoning besproken. Een 
geheimzinnige vogel die maar heel zelden in het Gooi wordt gehoord. Een uitgebreid artikel over de 
‘Vogelherkenningscursus’ die ook vanwege de corona in 2021 niet door kon gaan. De ‘Vogeltreffers’ zijn 
in dit nummer van Sjaak Hoogendoorn. Verder wat kleine vogelartikelen waarbij de Witkopgrutto een 
mooie waarneming betreft. Verder een mijlpaal, de waarnemingskaartjes van de VWG het Gooi. Meer 
dan 41.000 kaartjes zijn de afgelopen jaren gedigitaliseerd. De vaste rubriek van Ronald Hermsen gaat 
over de Spreeuw en verder een leuk artikel over nestkastcontroles in ons werkgebied. In het 
Eempolderartikel wordt de Ekster behandeld. 
In het winternummer (jrg. 55-4) een In Memoriam over Hilde Veenstra, gevolgd door een uitgebreide 
impressie over het ‘Openingsfestival najaar 2021’. De ‘Vogeltreffers’ zijn van Johan Bosman en een 
tweetal lezenswaardige artikeltjes volgen over de Sneeuwgors en de Middelste Bonte Specht in ons 
werkgebied. Ronald Hermsen verhaalt over zijn kennismaking met de Pestvogel en in de ‘Rode lijsters’ 
komt de Roerdomp aan bod. Paul Keuning behandelt weer de binnengekomen vogeltijdschriften en Jan 
Mooij geeft een ‘update’ van de Nijlgans in de Eempolder. 
Bijeenkomsten van het redactieteam konden vanwege de corona maar eenmaal plaatsvinden. Dus bijna 
alles gaat via de email en soms de telefoon. 
Verder worden alle redactieleden en schrijvers weer bedankt voor hun medewerking. Zonder hun 
bijdrage krijgen wij De Korhaan niet gevuld en valt hij niet met regelmaat in uw brievenbus. 
R.G. (Rob) Moolenbeek    redactie@vwggooi.nl 
 


